
ZÁPIS ZE 2. ZASEDÁNÍ 49. KONVENTU MORAVSKOSLEZSKÉHO SENIORÁTU  

PŘEROV 3. 11. 2012 

 

 

Druhé zasedání 49.konventu bylo svoláno seniorátním výborem a předsednictvem konventu podle CZ 

§ 22 odst. 3 písemnými pozvánkami všem sborům. Sborům byly zaslány písemné materiály i program 

konventu. Zasedání se uskutečnilo ve FS ČCE v Přerově od 9:00 hod. 

 

1. Úvodní pobožnost: b. farář Vladimír Pír (FS ČCE v Suchdole n.Odrou), písně 650, 182;  

text: Žalm 121 

 

2. Ustavení konventu  
 

a) Zjištění přítomných: dle prezenční listiny 69 oprávněných voličů (viz presenční listina) 

c) Návrh na udělení poradních hlasů hostům:  

 zástupci mládeže: Jiří Marek ml., Ludmila Lukášová    

emeritní členové seniorátního výboru: Karel Fon, Jiří Groll,  Josef Hromádka  

  kazatelé v mimocírkevní službě:  Pavel Ruml      

   Udělení poradních hlasů všem uvedeným schváleno aklamací. 

d) Noví poslanci složili slib. 

 

3. Volba zapisovatelů, verifikátorů a skrutátorů:  

 

Zapisovatelé:   Štěpán Marosz, Vendula Jakubowská (FS Šenov) 

Verifikátoři:   Radovan Rosický, Eva Velíšková, Jiří Marek st. (FS Krnov) 

Skrutátoři:  Jaroslav Kynčl, Radek Hanák, Pavlína Lukášová, Pavel Uhlář 

 

 Všichni byli zvoleni aklamací. 

 

4. Schválení programu:  

 

Program byl schválen v navržené podobě aklamací. 

 

5. Kontrola usnesení 1. zasedání 49. konventu MSS  
 

V loňském zasedání nebylo přijato žádné usnesení – splněno. 

 

6. Zpráva seniorátního výboru 
 

Tisk č. 5 – br.senior L.Červenka zprávu SV krátce komentoval. 

 

7. Zpráva hospodářská a pokladní za rok 2011  

 

Tisk č. 10 

 

8. Zpráva revizní komise  

 

Tisk č. 11 

 

9. Volba 1. náměstka seniora 

Navržení kandidáti: Jana Rumlová (35 hlasů), František Hruška (15 hlasů), Pavel Křivohlavý (17 

hlasů), odevzdáno 69 hlasů, z toho 1 neplatný, 1 se zdržel 

 

Zvolena Jana Rumlová 
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10. Rozprava ke zprávám seniorátního výboru a poradních odborů  

 

Tisky č. 5, 6, 7, 8, 9, 10, 11, 12, 13, 15) 

Bratr Janás požaduje, aby byly koupeny dálniční známky všem členům seniorátního výboru – toto 

podává jako návrh č.10.  

Bratr Groll připomíná, že to někdo zaplatit musí (výzva k šetření). Jako revizor dělal 3 revize, získal 

poznatky, které uvádí: 

- Ne ve všech sborech se dodržuje, aby doklady podepisovali pouze statutární orgány (kazatel, 

příp.administrátor a kurátor). 

- Cestovní příkazy (vyúčtování cestovních cest) jsou často podepsány samotným farářem (který si 

cestu účtuje); toto není možné, nutný je podpis kurátora nebo někoho, kdo je staršovstvem ke kontrole 

a podpisu cestovního příkazu pověřen.  

- V některých sborech není jasné, jestli má pojištěné budovy. Staršovstvo musí vědět, co všechno 

pojistka pokrývá. Pokladní nebo účetní, který je při revizi přítomen, by toto měl znát.  

- V seznamu nemovitostí, který sbor vede, musí být jasně uvedeno, která nemovitost (budova) je dle 

ŘHC (čl.14 až 16) zcizitelná a která nezcizitelná.  

Seniorátní účetnictví je dle br.Grolla vedeno velmi dobře. K předloženému rozpočtu MSS br.Groll  

dává na zváženou, zda je vhodné plánovat schodek (hrazený z rezervního fondu). Doporučuje vždy 

navrhovat vyrovnaný rozpočet.   

Fond rychlé pomoci má význam, když se využívá a když do něj sbory dary dávají (nejen Ostrava). 

Bratr Jan Jun: návrh na převedení budovy kazat.stanice Vyškov z povšechného sboru na farní sbor 

Prostějov 

Bratr P.Křivohlavý: děkuje za uvedení vzorce pro výpočet repartic; chce vědět, jak dlouho je výpočet 

znám.  Bratr Fon si nevzpomíná. Bratr Křivohlavý uvedl, že si dodatečně provedli výpočet podle 

vzorce z konventních materiálů, a že výpočty jim „neseděly“. Kam uvádět účelovou dotaci? Bratr 

Talpa navrhuje, aby sen.výbor každý rok posílal zpět do sborů výčetku, z níž bude zjevné, jaká částka 

byla pro výpočet repartic použita. Chce, aby vzorec byl zcela „průhledný“.  

Bratr Červenka opět vysvětluje, že sbírky, dary, salár, hospodářská činnost a zahraniční dary se do 

výpočtu zahrnují, účelové dotace nikoliv.  

Bratr A.Wrana se domnívá, že obě strany (Talpa, Červenka) jsou v pojetí výpočtu repartic extrémní.   

Navrhuje kompromis. 

Bratr J.Tomášek: Je zbytečné, aby SV posílal zpět do sborů to, co sbory samy ve výkazech uvedly.  

Bratr Janča navrhuje, aby částky pro výpočet repartic byly uvedeny napříště v konventních 

materiálech – tabulka se dvěma sloupci – v jednom suma pro výpočet, ve druhém suma, která pro 

výpočet nebyla použita.   

Bratr Plachý komentuje zprávu revizorů, kde chválí doporučení revizorů - podává návrh (č.11). 

Sestra Rumlová chce, aby na každý sbor napsal pro každé zasedání konventu informaci, jaké granty 

dostal za uplynulý rok, a vypracoval, jaké repartice vyšly z jejich výpočtů.  

Bratr Rosický chválí pastorační pracovnici pro mládež; dále žádá, aby výsledky hlasování byly 

(kromě ohlašování) promítnuty na stěnu a byly tak viditelné všem poslancům konventu. 

Bratr Wrana řeší zprávu ekonomické komise. 

Bratr Plachý komentuje stav ekonomické komise a vypracovanou zprávu. 

 

 

11. Volba 1.náhradníka seniorátního kurátora 

Navržení kandidáti: Dan Ryšavý (59 hlasů), Ivana Jeništová (10 hlasů), odevzdáno 69 hlasů, všechny 

platné. 

Zvolen Dan Ryšavý  

 

 

12. Změna CZ (tisk č.9) 

 

§9 -   Hlasovalo 58 hlasů pro, zdrželo se 10 hlasů, 1 hlas proti    ........... změna § 9   schválena 

§11 - Hlasovalo 63 hlasů pro, zdrželo se 6 hlasů ............................. změna § 11 schválena  
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§20 - Hlasovalo 45 hlasů pro, 14 hlasů proti, zdrželo se 10 hlasů;  návrh neprošel (je potřeba 2/3 počet 

hlasů)    ....................................................................................... změna § 20 neschválena 

§21 - Hlasovalo 58 hlasů pro, 9 hlasů zdrželo se  ............................ změna § 21 schválena 

§22 - Hlasovalo 66 hlasů pro, 3 hlasy se zdržely  ............................ změna § 22 schválena 

§23 - Hlasovalo 66 hlasů pro, 3 hlasy se zdržely     ............................ změna § 23 schválena 

§26 - Hlasovalo 62 hlasů pro, 7 hlasů se zdrželo     ............................ změna § 26 schválena 

§34 - Hlasovalo 13 hlasů pro, 12 hlasů proti, 44 hlasů se zdrželo ......  změna § 34 neschválena 

 

 

13. Návrh rozpočtu na rok 2012  (byl projednán v rámci hospodářské zprávy – viz bod 7, tisk č.5)  

Tisk č. 11 

 

__________________________________________________________________________________ 

 

14. Návrhy ze sborů (tisk č.14) a z jednání konventu  

 

Návrh č. 1    podává: seniorátní výbor 

 

Konvent bere na vědomí zprávu seniorátního výboru - tisk č. 5 

 

návrh   byl schválen 

 

pro: 68 hlasů proti:    zdrželo se: 

 

 

 

Návrh č. 2                                    podává: seniorátní výbor 

 

Konvent schvaluje, že hospodářská ztráta za rok 2011 ve výši 2.099 Kč bude hrazena ze 

seniorátního fondu rezerv.  

 

návrh   byl schválen  

 

pro: 68 hlasů  proti:    zdrželo se: 

 

 

Návrh č. 3                                    podává: seniorátní výbor 

 

Konvent schvaluje rozpis seniorátních a celocírkevních repartic pro rok 2013 dle tisku č. 12 

 

návrh   byl schválen 

 

pro:  66 hlasů proti:    zdrželo se: 

 

Br. Plachý navrhl, aby se počítaly jen hlasy pro. 

 

Návrh č. 4    podává: seniorátní výbor 

 

Konvent schvaluje rozpočet pro rok 2013 dle tisku č. 10 

 

návrh   byl schválen 

 

pro:  64 hlasů proti:    zdrželo se: 
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Návrh č. 5    podává: FS Český Těšín 

 

      Navrhujeme zkrácení funkční doby staršovstva z 6 let na 5 let.  

 

návrh   nebyl schválen 

 

pro:  3 hlasy proti:    zdrželo se: 

 

 

Návrh č. 6    podává: FS Frýdek – Místek, FS Šenov 

 

Konvent ukládá seniorátnímu výboru uveřejnit na seniorátních webových stránkách vzorec 

užívaný pro výpočet seniorátních a celocírkevních repartic pro jednotlivé sbory s vysvětlením 

všech proměnných. 

 

Zdůvodnění: Sbory by měly mít dobrý přehled o tom jaká pravidla a proměnné vstupují do 

výpočtu repartic. Veřejně dostupný vzorec by přispěl k transparentním vztahům mezi sbory a 

umožnil by jim lepší ekonomické plánování.  

 

návrh   byl schválen  

 

pro:  51 hlasů proti:    zdrželo se: 

 

Br. Křivohlavý chce, aby byl na webu zveřejněn. 

Br.Fon zpochybňuje tuto možnost, protože vzorec je převzatý od Východomor.seniorátu.   

 

 

Návrh č. 7    podává: FS Štramberk 

 

Konvent Moravskoslezského seniorátu ČCE schvaluje výmaz Sborového domu v Příboře, Čsl. armády 

225 (LV 1037, parcela č. 144), který je ve vlastnictví FS ČCE ve Štramberku, z ústřední evidence 

nezcizitelných nemovitostí. 

 

Zdůvodnění: 

 

V kazatelské stanici v Příboře se nekonají bohoslužby ani biblické hodiny. Původní členové sboru 

odešli k jiné církvi nebo se odstěhovali. Sborový dům v Příboře přestal sloužit k plnění základních 

funkcí církevního sboru dle ŘHC čl. 15, odst. 2:  

 

a) shromažďování členů sboru k bohoslužbám, církevní výchově a vzdělávání v sídle sboru a 

kazatelských stanicích,  

b) poskytování přiměřeného služebního bytu pro kazatele sboru v počtu stanoveném synodem,  

c) správa sboru.  

FS ČCE ve Štramberku zvažuje prodej výše uvedené nemovitosti z důvodu ekonomické 

nehospodárnosti. Sbor není schopen finančně pokrýt náklady na údržbu budovy, které převyšují 

příjmy z pronájmu. FS ČCE ve Štramberku proto žádá konvent MSS o schválení navržené změny v 

evidenci nemovitostí sboru. 

Před hlasováním zazněl hlas pro  - br.far.Hruška podává vysvětlení…. 

 

návrh   byl schválen  

 

pro: 62 hlasů  proti:    zdrželo se: 
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Návrh č. 8    podává: seniorátní výbor 

 

Synod ukládá synodní radě, aby zahájila změnu CZ §23. odst8 a 9a §26, odst.14 a Statutu JJ 

týkající se působení v Jeronýmově jednotě: 

 

CZ, § 23, odst. 8 a 9  a §26, odst. 14: 

 

§ 23. Seniorátní shromáždění (konvent) 

8. Konvent volí na šestileté období dva členy a dva náhradníky seniorátního 

představenstva JJ z kazatelů a starších  ze členů farních sborů seniorátů. Nemusí to být jen kazatelé 

nebo presbyteři, může se jednat o aktivního člena sboru, který má vztah k problematice. 

9. Konvent volí z kazatelů a starších  ze členů farních sborů seniorátu na čtyřleté období poslance 

seniorátního shromáždění JJ.  Nemusí to být jen kazatelé nebo presbyteři, může se jednat o aktivního 

člena sboru, který má vztah k problematice.  

 

§ 26. Shromáždění povšechného sboru (synod) 

14. Synod volí z kazatelů a starších ze členů farních sborů na čtyřleté období poslance ústředního 

shromáždění JJ. Nemusí to být jen kazatelé nebo presbyteři, může se jednat o aktivního člena sboru, 

který má vztah k problematice.  

 

 

Synod ukládá synodní radě, aby se v návaznosti na změnu CZ 23, odst.8 a 9 a §26 zabývala 

změnu Statutu Jeronýmovy jednoty čl. 4, odst. 2, Čl. 6.odst 1 

Statut JJ 

 

Čl. 4., odst.2 – upravit takto: 

 

2. Poslance a náhradníky seniorátního shromáždění JJ volí na čtyřleté období konvent  příslušného 

seniorátu z kazatelů a starších  ze členů  farních sborů seniorátu.  Nemusí to být jen kazatelé nebo 

presbyteři, může se jednat o aktivního člena sboru, který má vztah k problematice (např.povoláním 

stavař). Konvent přihlédne k návrhům ze staršovstev. Dva poslance volí ze svých členů příslušný 

seniorátní výbor. Virilními poslanci jsou členové seniorátního představenstva JJ. 

 

(Čl. 5., odst.2, hovoří o představenstvu JJ – ponechat ve stávající úpravě) 

 

Čl. 6., odst.1 – upravit podobně jako čl. 4:  

 

Ústřední shromáždění Jeronýmovy jednoty 

1. Poslance ústředního shromáždění JJ volí na čtyřleté období synod z kazatelů a 

starších   ze členů  farních sborů seniorátů.  Nemusí to být jen kazatelé nebo presbyteři, může se 

jednat o aktivního člena sboru, který má vztah k problematice (např. povoláním stavař). Synod 

přihlédne k návrhům seniorátních výborů. Dva poslance volí ze svých členů synodní rada. Virilními 

poslanci jsou členové ústředního představenstva JJ. 

 

Odůvodnění: 

V našich sborech jsou lidé, kteří se pro řešení stavebních problémů sborových objektů dobře hodí, 

avšak nejsou členy staršovstev. Tito bratři či sestry by byli schopni často odborné problémy 

vyhodnotit lépe než lidé z jiné branže. Jednotlivá staršovstva našich sborů považujeme za dostatečně 

svéprávná, aby navrhla do služby v JJ člověka zodpovědného, nikoli člena lhostejného. Navržený 

zástupce sboru či seniorátu do příslušného shromáždění JJ by měl vždy pověření vysílajícího sboru.  

________________________________________________ 

 

Z účasti na konventu se pro další jednání omluvili: ses.Eva Urbanová, br.A.Wrana,  s.Ewa Jelínek, 
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ses.Zacpalová. Počet hlasovacích členů se snížil na 65. 

_________________________________________________________________________________ 

 

Návrh pozměňovací č.1 

návrh   byl schválen 

pro: 65 hlasů  proti:    zdrželo se: 

   

Návrh pozměňovací č. 2  

návrh   byl schválen 

pro: 58 hlasů  proti:    zdrželo se: 

 

 

Po přijetí dvou pozměňovacích návrhů byl návrh přijat v této podobě:  

Synod ukládá synodní radě, aby zahájila změnu CZ §23. odst8 a 9a §26, odst.14  

 

CZ, § 23, odst. 8 a 9  a §26, odst. 14: 

 

§ 23. Seniorátní shromáždění (konvent) 

8. Konvent volí na šestileté období dva členy a dva náhradníky seniorátního představenstva JJ             

z kazatelů a starších  ze členů farních sborů seniorátů, navržených na základě volby staršovstvem 

svého sboru.  

9. Konvent volí z kazatelů a starších  ze členů farních sborů seniorátu na čtyřleté období poslance 

seniorátního shromáždění JJ navržených na základě volby staršovstvem svého sboru. 

 

§ 26. Shromáždění povšechného sboru (synod) 

14. Synod volí z kazatelů a starších ze členů farních sborů na čtyřleté období poslance ústředního 

shromáždění JJ.  

 

Synod ukládá synodní radě, aby se v návaznosti na změnu CZ 23, odst.8 a 9 a §26 zabývala 

změnou Statutu Jeronýmovy jednoty čl. 4, odst. 2, Čl. 6.odst 1 

 

Statut JJ 

 

Čl. 4., odst.2 – upravit takto: 

 

2. Poslance a náhradníky seniorátního shromáždění JJ volí na čtyřleté období konvent  příslušného 

seniorátu z kazatelů a starších  ze členů  farních sborů seniorátu.  Konvent přihlédne k návrhům ze 

staršovstev. Dva poslance volí ze svých členů příslušný seniorátní výbor. Virilními poslanci jsou 

členové seniorátního představenstva JJ. 

 

(Čl. 5., odst.2, hovoří o představenstvu JJ – ponechat ve stávající úpravě) 

 

Čl. 6., odst.1 – upravit podobně jako čl. 4:  

 

Ústřední shromáždění Jeronýmovy jednoty 

1. Poslance ústředního shromáždění JJ volí na čtyřleté období synod z kazatelů a starších   ze členů  

farních sborů seniorátů.  Synod přihlédne k návrhům seniorátních výborů. Dva poslance volí ze svých 

členů synodní rada. Virilními poslanci jsou členové ústředního představenstva JJ. 

 

Odůvodnění: 

V našich sborech jsou lidé, kteří se pro řešení stavebních problémů sborových objektů dobře hodí, 

avšak nejsou členy staršovstev. Tito bratři či sestry by byli schopni často odborné problémy 
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vyhodnotit lépe než lidé z jiné branže. Jednotlivá staršovstva našich sborů považujeme za dostatečně 

svéprávná, aby navrhla do služby v JJ člověka zodpovědného, nikoli člena lhostejného. Navržený 

zástupce sboru či seniorátu do příslušného shromáždění JJ by měl vždy pověření vysílajícího sboru.  

 

Br. Tomášek vysvětluje, že již dříve se to řešilo a aby člověk mohl rozhodovat o velikých částkách, 

musí složit slib, který skládají pouze presbyteři. Vysvětluje, že je potřeba obhájit dary JJ.  

 

Návrh č.8 – byl po přijetí 2 pozměňovacích stylistických návrhů - schválen  

 

pro: 63 hlasů  proti:    zdrželo se: 

 

 

 

Návrh č. 9    podává: seniorátní výbor 

 

 Seniorátní výbor navrhuje udělit jednorázovou odměnu ve výši 3.000 Kč seniorátní pastorační 

pracovnici pro mládež Evě Urbanové. 

 

Zdůvodnění: Sestra E. Urbanová vykonává dle našeho mínění a dle ohlasu z různých míst seniorátu 

svou práci již několik let dobře a svědomitě, a to za minimální plat. Protože její tabulkové zařazení 

pastorační pracovnice neumožňuje, aby jí byly uděleny odměny z Personálního fondu ani jiných 

církevních prostředků, rozhodli jsme se ji podpořit z rozpočtu seniorátu. I tímto chceme vyjádřit, že si 

její služby vážíme a podporujeme ji.  

 

K návrhu byl otevřen rozhovor, v němž zazněly připomínky a pozměňovací návrhy: 

Br. Skalický navrhuje odměnu ve výši 5 tis.Kč.  

Br. Janča - dotaz, zda je to možné z hlediska již schváleného rozpočtu.  

Br. Červenka vysvětluje situaci. Hovoří o výdajích na sen.pracovnici a seniorátní farářku. Navrhuje 

snížení výdajů na energie, navrhuje přechod k jinému poskytovateli energie navržené synodní radou.  

Br. Kulík žádá o vysvětlení nesrovnalostí s odměnou s. Urbanové. 

Br. Červenka vysvětluje proceduru schvalování.  

Br. Hudec podporuje návrh zvýšení odměny pro s. Urbanovou.  

Br. Hruška navrhuje opravný návrh zvýšení na 5tis. Kč, rozdíl mezi rozpočtem bude uhrazen z fondu 

rezerv.  

Ses.Rumlová má za to, že částka byla zodpovědně připravena. 

Br. Talpa se domnívá, že vyšší částka by měla být navržena až pro příští rok.  

Br. J.Marek navrhuje, abychom  s.E.Urbanové odměnu dali v letošním roce.  

Pozměňovací návrh č.1 - 49 hlasy pro, přijat návrh br. Skalického na zvýšení odměny na 5tis. Kč,  

Pozměňovací návrh č.2 - 52 hlasy, návrh přijat, že tento příspěvek bude uhrazen z fondu rezerv. 

Pozměňovací návrh č.3 - odměna bude proplacena v roce 2012, 46 hlasů pro. 

 

 

Po výše navržených změnách byl přijat upravený návrh č.9  (podává: seniorátní výbor) 

 

 Seniorátní výbor navrhuje udělit jednorázovou odměnu ve výši 5.000 Kč seniorátní pastorační 

pracovnici pro mládež Evě Urbanové v roce 2012. Rozdíl v rozpočtu bude uhrazen ze seniorátního 

fondu rezerv. 

 

Zdůvodnění: Sestra E. Urbanová vykonává dle našeho mínění a dle ohlasu z různých míst seniorátu 

svou práci již několik let dobře a svědomitě, a to za minimální plat. Protože její tabulkové zařazení 

pastorační pracovnice neumožňuje, aby jí byly uděleny odměny z Personálního fondu ani jiných 

církevních prostředků, rozhodli jsme se ji podpořit z rozpočtu seniorátu. I tímto chceme vyjádřit, že si 

její služby vážíme a podporujeme ji.  
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návrh   byl schválen 

 

pro:  54 hlasů proti:    zdrželo se: 

 

___________________________________________________________________ 

Návrh č. 10 – Dálniční známka je potřebná pro celý seniorátní výbor a má se zakoupit 

z prostředků seniorátního rozpočtu.  
 

Hlasoval 1 hlas pro, 45 hlasů proti, 23 hlasů se zdrželo. Návrh nebyl přijat.  

 

Br. Wrana prosí seniorátní výbor o vyjádření.  

Br. Tomášek nepovažuje za smysluplné. , navrhuje zvážení.  

Br.Janás opět požaduje, br.Groll nepodporuje.  Ses.Rumlová požaduje proplacení plné výše 

cestovného pro členy seniorátního výboru (schůze SV, vizitace).  

___________________________________________________ 

 

Píseň 545 + přestávka na oběd  (od 11.55 – 12.45) 
 

Po obědě  - píseň č.635 

___________________________________________________ 

 

Návrh č. 11 – Konvent ukládá seniorátnímu výboru, aby se zabýval doporučeními 

revizorů v tisku č. 11 a s výsledkem svého rozhodnutí seznámil 3. zasedání 49. Konventu.   
(podal Ant. Plachý) 

 

Pro: 50 hlasů, návrh PŘIJAT.  

 

 

Návrh č. 12 – Konvent ukládá seniorátnímu výboru, aby rozpočet pro rok 2014 byl 

zpracován jako vyrovnaný. Tím budeme plnit církevní řády ČCE. (podal J. Groll) 

 

Pro: 62 hlasů, návrh PŘIJAT. 

 

 

Návrh č. 13 – Synod na základě žádosti staršovstva FS Prostějov ze dne 6.2.2012 a 

schválení 2.zasedáním 49.konventu MSS schvaluje předání budovy Kašíkova 13, Vyškov, 

z majetku povšechného sboru do majetku FS Prostějov (podal FS Prostějov). 

 

Pro: 62 hlasů, návrh PŘIJAT. 

 

 

Návrh č. 14 – Konvent ukládá seniorátnímu výboru, aby každému sboru zasílal výčetku 

pro konkrétní rok, ve které budou vypsány částky z příjmů sboru s uvedeným důvodem 

zařazení do výpočtu odvodu seniorátních a celocírkevních repartic sboru. (podal FS Frýdek-

Místek) 

 

Zdůvodnění: Sbory by měly mít dobrý přehled o tom, jaká pravidla a proměnné vstupují do výpočtu 

repartic. Veřejně dostupný vzorec by přispěl k transparentním vztahům mezi sbory a umožnil by jim 

lepší ekonomické plánování.  

 

S. Rumlová nerozuměla proměnným, chce vysvětlení. 

Br.Talpa vysvětluje, že chce jasné pravidlo k výpočtu. FS Frýdek-Místek stahuje Zdůvodnění.  
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Br.Janča vysvětluje, co vlastně chce.  

Br.Červenka čte z tisku 5, že obdobným způsobem se repartice spočítají na základě příjmů sborů (součet 

sbírek, salárů, darů, příjmů z hospodářské činnosti i ostatních příjmů - nepočítají se účelové dotace, 

získané granty ani dary z Jeronýmovy jednoty). Součet příjmů jednotlivých sborů tvoří 100%.  

Br.Stejskal navrhuje PŘECHOD K DENNÍMU POŘÁDKU – návrh přijat 44 hlasy.  

Ses.Cieslarová nechápe diskuzi, ačkoli sama je ekonomka. Vysvětluje, že nevíme, jakou výši repartice 

budou činit.  Nechápe, proč jsme v mínusu. 

Br. Červenka vysvětluje, že synod schvaluje výši celocírkevních repartic pro jednotlivé senioráty, takže 

výši cc-repartic známe.   

Br. Hruška dává návrh k ukončení rozpravy – schváleno. 
 

 

Návrh č. 15 – Konvent žádá seniorátní výbor, aby v konventních materiálech v tabulce 

rozpisu repartic byly uvedeny položky „příjmy sboru“ a „částka, vyňatá z výpočtu částky 

repartic“. (podal Š.Janča) 

 

Hlas pro - br. Janča vysvětluje, že chce další 2 kolonky, aby se vědělo, z čeho se vychází.  

Br. Schulhauser hodnotil, že se konvent zabýval většinou ekonomickými věcmi a ne duchovními, cítil 

se jak na ekonomickém fóru. Konvent by měl řešit i věci podstatnější. 

Br. Janás hodnotí práci SV, cítí nedůvěru. 

Br. Tomášek povzbuzuje členy konventu k tomu, abychom nebyli zahleděni sami do sebe.  

 

Pro: 20 hlasů  -  návrh není přijat. 

 

 

            Návrh č. 16 – Konvent se usnáší, aby cestovné na schůze SV bylo hrazeno v plné výši.  
Rozhovor: 

Sestra Cieslarová chce zjistit, jaký by to mělo dopad na repartice?  

Br. Červenka vypočítává, kolik cest vykoná seniorátní výbor během roku. 

Br.A.Wrana chce vědět, jaká by byla výše částky,  br.A.Plachý - z čeho se to bude hradit? 

Br.Červenka znovu hovoří o způsobu rozdělení repartic mezi sbory. 

Br.Groll navrhuje, aby to bylo přeloženo na rok 2014. 

Br. Wrana dává návrh na PŘECHOD K DENNÍMU POŘÁDKU (nebudeme se tím dále zabývat)  

Hlasovalo 52 hlasů pro, 9 hlasů proti, zdrželo se 5 hlasů – návrh na přechod k den.pořádku přijat. 

 

 

 

15. Shrnutí 2. zasedání 49. konventu  
 

Br. Plachý děkoval kuchyni a celému přerovskému sboru za poskytnutí prostor k setkání.  

Br. Lukáš poděkoval předsednictvu konventu za jeho vedení. 

 

 

16. Závěrečná pobožnost:  
 

Sestra Marie Sléhová (FS Šumperk), Žalm 148., píseň č. 636 

Konvent byl ukončen v 14:00 hod. 

__________________________________________________________________________________ 
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Zapsali:  Štěpán Marosz, Vendula Jakubowská (oba FS Šenov) 

 

…...............................   …................................. 

 

 

Verifikátoři:  Radovan Rosický, Eva Velíšková, Jiří Marek (všichni FS Krnov) 

 

…................................ …................................   …................................ 

 

 

Předseda konventu (br.Ant.Plachý):    …..................................... 


